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RESUM REUNIÓ REGIONAL PONENT 31/05/16 
 
            USC/SALA/OAC 
 
-Porta d’accés a la comissaria de Lleida, no funciona ni per la botonera ni l’intèrfon. Això ja es 
va tractar a la reunió del 27/11/15 i per part dels caps d’adm. es va dir que s’arreglaria. A dia 
d’avui continua igual. “Donen el compromís que ara es farà”, estarem pendents. 
 
-Arc de Seguretat a les comissaries de Ponent, no és normal que a qualsevol edifici de la 
GENCAT n’hi hagi i a les comissaries no. “s’ho han d’estudiar, i ho preguntaran a la DGP”. 
 
-Comunicat Intern regional sobre les tasques de “responsables” encomanades a aquells que 
no els hi pertoca. Es va parlar a la reunió del 27/11/15 i encara no s’ha vist el comunicat. 
“Ens diuen que s’ha fet a Mollerussa, Borges, Cervera i Tàrrega, no donaran cap compensació 
al respecte”. Aquesta és una petició històrica d’USPAC. NO ens cansarem de demanar-ho!!, 
ja que la “casa” vol evitar compensar el que és de justícia. 
 
-Romanent: sempre es planifica de nits i en esdeveniments senyalats (festes majors,...) la 
nostra proposta des de fa anys sempre ha estat la mateixa, que aquest romanent sigui per 
quan realment hi ha una manca d’efectius; i que no sigui de nits. 
Per a cobrir aquests serveis nocturns, sempre hem demanat, que sigui per agents que durant 
l’any (per torn, unitat, grup, ubicació,...) no en fan, d’aquesta manera no castiguem encara 
més la salut dels companys/es que en fan durant l’any. “Parlaran amb l’ABP i ho estudiaran”. 
USPAC continuarà vetllant perquè això es compleixi.  
 
-SRC Lleida: En quina situació quedarà? ja són moltes les veus que indiquen que en pocs 
anys es tancaran totes les sales d’arreu, deixant tot concentrat en 3 grans Sales. On aniran 
destinats aquests agents ?. “No van donar resposta a cap d’aquestes preguntes i van dir que 
teníem la mateix informació”. “Sots Cap de regió es va comprometre que cap agent amb 
plaça definitiva a SRC Lleida marxaria de la comissaria.” “es facilitaran les 
comissions/permutes entre USC i Sala”. 
Altres queixes de la SRC fetes per USPAC, van ser solucionades abans de la reunió (mal 
funcionament del clima, i l’estat de les agendes telefòniques).  
 
.- Així mateix tenim constància d’un llistat, fet pel cap de la sala, presumptament, on surten 
les dades personals i l’absentisme dels agents des de l’any 2007 fins a l’any 2015. La 
regulació de dades de caràcter personal la trobem a la Llei Orgànica de Protecció 
de Dades de caràcter personal 15/1999, i al Real Decret  1720/2007 que 
desenvolupa la llei, segons el nostre punt de vista s’hauria exhibit a terceres 
persones, alienes a la funció de control de l’absentisme laboral (és a dir que no són 
els responsables de dur a terme aquest registre) sense consentiment de la 
persona/es que figura/en a la llista, això es una infracció greu del art. 44 i 46 de la 
llei. Ens diuen “Que va ser un error i que no tornaria a succeir”. USPAC va deixar molt clar 
que no ens servia la resposta i que agafaríem altres vies. 
 
-Armilles interiors i fundes: molts companys/es sense a dia d’avui i en la situació que estem. 
Agents que estan a unitats més delicades (per la seva tasca, com informació i altres) que 
encara no en tenen per la seua talla “especial”. Quin % de la regió manca ? “A la regió: 721 
armilles repartides, 433 fundes, en breu 92 fundes per a trànsit i 19 per l’ARRO, i 253 guants 
antitall. Armilles talles especials, fins després del 2n semestre” (passat l’estiu segur). 
 
-OAC ABP Lleida: ja són diverses les queixes que reben en referència al servei del col·legi 
d’advocats d’ofici, aquest és pèssim si el comparem amb l’empresa dels traductors, on es fa 
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una única trucada i és l’empresa qui es fa càrrec de localitzar i enviar un/a intèrpret; per 
contra amb els advocats això no passa, i d’un et passa a l’altre (fins al punt esperpèntic que 
han tingut que trucar a diversos advocats perquè se’n fessin càrrec). “En aquest punt ens 
donen la raó i des de la regió se’ns diu que ja s’han posat a treballar urgentment per a 
solucionar-ho, i agafen el compromís d’arreglar-ho enguany”. Estarem pendents que ho facin.  
 
-Manca cobertura xarxa rescat: continuem tenint diversos punts de la regió sense una 
cobertura adient, tant a Lleida ciutat com a altres indrets. Per ex: una actuació del dia van 
tenir un servei a la població d’Els Torms (Garrigues) i van tenir que demanar un telèfon a un 
ciutadà que tenia Movistar, ja que el telèfon de Cap de Torn (Vodafone) no tenia cobertura, 
tampoc el portàtil i l'emissora del vehicle. S’ha de millorar i molt la cobertura, per una qüestió 
bàsica de seguretat. Incident 661169.  
A “Lleida s’està a punt de solucionar, i en referència a altres punts de la regió, que els hi 
anem passant les incidències i aniran els tècnics a solucionar-ho”. Estarem pendents. 
 
-Comissaria Balaguer: La catifa de l’entrada fa angúnia de veure, per no dir una altra cosa 
pitjor. També hi ha un problema de goteres a l’entrada de la comissaria. Ens diuen “en breu 
es farà l’acció pertinent per a arreglar les goteres, i la catifa serà substituïda per rajoles.” “En 
breu es farà la mateixa acció a la comissaria de Cervera”. 
 
-Laboratori UTPC: S’han fet diverses inspeccions en les últimes setmanes/mesos, les quals 
han confirmat que si no es fa una actuació profunda sobre les manques de seguretat i 
deficiències en el mateix, no es pot continuar treballant així. Una altra opció seria tancar-lo. 
  .- Els serveis de neteja entren al laboratori sense saber amb quins productes estan en 
contacte i a que estan exposades realment (inacceptable). 
  .-Amb la ISO, altres policies com CNP i GC tenen els seus laboratoris centralitzats, aquí 
caldria fer-ho igual i evitar despeses innecessàries. 
Ens diuen “la empresa de neteja si està al corrent dels productes que hi ha, i en quan a la 
reforma i millora del laboratori no tenen més dades que les aportades a les inspeccions. Estan 
pendents de l’informe definitiu”. Per part d’USPAC ho portarem al CSSL del dia 10-06-16 i 
vetllarem perquè es busqui una solució digna pels agents que hi treballen. 
 
-Quan sortiran les places d’APEN a Ponent ?, ja que és la única que els agents depenen de 
l’ABP. L’estat de la cuina on fan 18 els agents està en una situació indigna. Ens diuen que 
“faran gestions amb presons i miraran si poden millora la zona de la cuina. En quan a places 
d’APEN no tenen cap informació al respecte.” 
 
-Es deneguen reparacions de peces de la roba de la uniformitat, agents van demanar a les 
administratives, les quals van respondre que no tenien notícies de cap fons de maniobra per a 
fer reparacions de vestuari. Per contra des del CSSL ens van comunicar que hi hauria un fons 
per a arreglar les peces d’uniformitat. Ens diuen que “només es fa en casos on la peça és 
molt cara (jaqueta motorista, granota ARRO, funda armilla,...), i que la reparació d’una 
cremallera d’un pantaló l’ha de pagar cadascú de la butxaca”. Tornarem a preguntar al CSSL. 
 
-Proposem posar una persona fixa al torn de matí i tarda a l’OAC Lleida, única i 
exclusivament per a tancar Atestats, ja que al torn de nit s’han de tancar la majoria i molts 
cops hi ha manca d’efectius a les patrulles, i deixen de tindre efectius al carrer. Al nostre 
entendre seria molt productiu. “veuen bé aquesta proposta i miraran com fer-ho” 
 
—Garjoles Comissaria Lleida: tenim constància que s’hi poden trobar tota mena de 
“bestioles”. Sol·licitem que es faci una actuació al respecte. “ens diuen que quan es detecta 
quelcom, des d’adm. s’avisa a l’empresa pertinent i fan la inspecció pertinent”. 
 
-Servei de neteja ABP Lleida: Hem rebut diverses queixes al respecte, es veu que des de fa 
unes setmanes han canviat el Planning de neteja que venien fent durant temps. Ens diuen “és 
cert que hi havia descoordinació, però ja s’ha parlat amb l’empresa pertinent”. 
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TRÀNSIT 
 
-Manca d’efectius al sector de Tàrrega: hi ha diversos agents que tenen la plaça allà, però 
estan en comissió en altres destinacions. Quantes places s’oferiran a la ART al proper concurs 
? Ens diuen que “encara no ho saben, tot i que reconeixen que Tàrrega està per sota (3) dels 
efectius òptims, sector de Lleida està per sobre”. Aquest manca d’agents fa que la majoria 
dels requeriments a la zona de Ponts els cobreixen des d’USC. “Que ja en són conscients i 
que amb això comptaven quan van tancar el sector de Trànsit Ponts”.  
 .- Ja que hi ha manca d’efectius reals a Tàrrega, voldríem que es posi el Q-5. Resposta de 
sempre, “no es planteja aquest horari a Tàrrega, ja es va reforçar la plantilla al 2012”.  
 
-Grup de radar a Tàrrega: s’acabarà de fer com a Lleida, i seran 4 agents els que formaran 
aquest grup ? “s’està estudiant de fer-ho, i ja ens respondran més endavant.” 
 
-Els gossos vius a l’autovia: fa molts anys que fem aquesta queixa i no tenim solució. Caldria 
fer convenis amb els ajuntaments o caneres municipals perquè se’n fessin càrrec d’aquests 
quan els trobem a la via, i que no siguem els agents qui haguem de fer aquesta gestió, la 
qual per descomptat no ens correspon. Ens diuen “que han fet gestions al respecte i esperen 
aviat fer un conveni a nivell de regió, així mateix ens diuen que ara disposem de dos lectors 
de xips a la regió”. Estarem pendents d’això, ja que és molt important. 
 
-Tríptics auto-copiatius per a les actes ordinàries que els agents han de fer per duplicat, ja fa 
quasi un any que van canviar els articles del CP, i encara estem sense actes. Ens diuen que 
“algú d’altes esferes no va fer la petició d’aquestes actes per a trànsit, ja que va considerar 
que no era necessari”. Per suposat ja els hi hem explicat, i ho demanaran. Estarem pendents. 
      
 -Manca de material o en mal estat: torns on els agents no disposen de cables suficients per 
a carregar les PDA, algunes només funcionen carregant tota l’estona, ja que són molt 
antigues i estan fetes malbé. Quan arriben les noves PDA ?, seran individuals ?, serviran 
també per a TTS ?,…Els Pins-Pad moltes vegades no connecten i no podem fer cobraments.  
No hem rebut cap resposta concreta, “són conscients d’aquestes problemàtiques, però no ens 
poden donar resposta des de l’ART”. Continuarem insistint en aquest punt. 
 
-Quin resultat s’ha obtingut hivern en desviar el trànsit de la via AP2 els dies boira intensa? hi 
ha dades contrastades de que s’ha reduït quelcom?, es tornarà a fer el pròxim hivern?, això 
només passa en aquesta ART ?, Ha estat un pla pilot aquí ?. No hem vist cap dada publicada 
al respecte. De tantes preguntes que vam fer, no van respondre amb claredat a cap. 
 
-Des d’USPAC hem demanat, moltes vegades, evitar els controls estàtics a les hores de 
màxima exposició solar, així podrem evitar problemes de salut entre els agents. La GENCAT, 
cada estiu, fa advertències a la població, tot indicant que evitem estar al sol el màxim 
possible, en canvi a la ART ens planifiquen controls estàtics de 2 hores en aquesta franja 
horària. “Ens diuen que NO és cert que el fer controls de 2 hores seguides, i que cada torn de 
treball es fa dinàmic”. Demanen que aquests controls siguin en servei dinàmic. Bé, els que 
estem a trànsit ja sabem que això no és del tot cert. Aportarem fulls servei. 
 
-La neteja de l’interior dels vehicles, molts cops brilla per la seva absència. “es fa un cop al 
mes, si s’embruta molt, s’ha de fer la sol·licitud al cap i aquest fer-ho arribar al servei adm.” 
 
-Volen ampliar amb 2 agents més el grup de conducció eficient ? d’on sortiran efectius, de la 
ART ?. “ens diuen que en principi serà un agent de cada sector (Tàrrega i Lleida)”. 
 
-En la última reunió que va fer el cap de la ARTP amb agents de Tàrrega, va dir que a l’hora 
de donar els Var-15, cursos de formació i altres, tindrien en compte les absències laborals 
(indisposicions) dels sol·licitants. Ens agradaria que ens confirmés aquest extrem, el cap 
ARTP. No responen de forma clara a la pregunta, “ens diuen que seguiran la instrucció.” 
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 ARRO 
 
-Manca d’efectius: tot i la recent reestructuració d’equips, continua la inestabilitat dels agents 
que formen la unitat, ja que es continuen cobrint infinitat de serveis, dins i fora de la regió. Hi 
ha una manca d’efectius considerable, això fa que a la regió, molts cops, no hi hagi cap equip 
operatiu, i els patrulles tinguin que fer quelcom sense el seu recolzament. Per exemple 
agents d’USC han de cobrir operatius i actuacions per les quals no estan preparats (formació, 
material, etc...). Seguirem sol·licitant més efectius a l’Àrea i sobretot uns horaris dignes. 
“Ens diuen que saben de la manca d’efectius a l’ARRO Ponent (5), però que la regió està per 
sobre de la RLT i per tant no poden portar agents d’altres indrets, ni tampoc poden portar 
gent d’altres comissaries de Ponent, perquè totes estan malament d’efectius”. 
 
-A l’ARRO Ponent van marxar molts agents que estaven comissionats, per lo tant van perdre 
molts efectius, com és que a altres unitats de l’ABP Lleida es van cobrir els forats de les 
comissions i aquí no ?, quantes places s’oferiran al proper concurs ?  
 
-Des de la Regió RPP que s’ha fet per a incrementar els efectius a l’ARRO ? i la regulació de la 
disponibilitat ? “diuen que supera l’àmbit de la regió”. Des d’USPAC vam dir que la 
precarietat i inestabilitat dels efectius de Ponent és molt superior a altres Unitats d’arreu de 
Catalunya. A Ponent se’ls fan canvis de torn i planificacions de treball en poques hores 
d'antelació, no tenint en compte la conciliació del treball amb la vida familiar, i de la qual 
l’administració en “galardoneja” molt. 
 
-Hores extres: aquests mesos l’ARRO únicament se’ls ofereixen les hores en dissabte, i 
en canvi a l’ABP són entre setmana.“Ens diuen que s’han fet 300 hores mensuals (200h a 
l’ABP i 100h a l’ARRO), en cas de que arribin més hores extres, es donarà l’opció que l’ARRO 
també les pugui fer entre setmana”. L’ARRO feien les hores en trinomi, perquè no se’ls 
permet que facin el servei amb l'arma llarga, tal com marca el protocols establerts en nivell 4 
antiterrorista en el qual ens trobem ?, Entenem que no volen donar una mala imatge a 
l’eix comercial de Lleida? “aquesta decisió l’han de prendre els comanaments i així ho van 
decidir”. Des d’USPAC deixem constància que no hi estem d’acord. La seguretat lo primer. 
 
-Perquè no permeten tindre els furgons assignats per equips, i així es pugui deixar sempre el 
material dintre, com a la resta de regions d’ARRO. Ens diuen “que s’havia fet així i també 
arribaven queixes. S’ha pres la decisió de treure el material i es continuarà fent”. 
 
-Coeficient dia 1 de maig: hi ha agents que NO se’ls ha contemplat el dret a coeficient. Han 
fet la queixa a la seva OS i els hi ha dit que no pertoca. Des de la Regió “tenen molt clar que 
tothom que hagi treballat la franja horària amb dret ha de ser compensat, se li ha de donar, 
tingui l’horari que tingui.” Estarem pendents, i parlarem amb els agents afectats. 
 
         ÀMBIT REGIONAL (RPP) 
 
-TIR: demanem no planificar el tir el dimarts després de sortir de nits, ja que els agents no es 
troben en les millors situacions psicofísiques per a fer front a unes pràctiques que requereixin 
tots els sentits al 100%. Es podria canviar el dia, o fer-ho la setmana de Tardes. “diuen que 
no tenien queixes al respecte, però que faran gestions per a intentar canviar el dia i que no 
coincideixi després de nits”. Us demanem que ens feu arribar qualsevol incidència al respecte. 
 
-Emmagatzematge de substàncies: continuem sense tindre una solució acurada a la 
problemàtica, a nivell de la regió i del CME, quins protocols seguiran enguany les diferents 
comissaries de la regió ?, a nivell de CME no hi ha novetats. En àmbit regional “es farà en lloc 
on no molesti als agents i ciutadans; a Lleida recentment van llogar uns contenidors 
hermètics per a un gran decomís de marihuana, tot i que no ho faran sempre”. És un dels 
grans problemes i històrics del CME, i reclamació d’USPAC. Estarem pendents de com ho fan.  
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 .- Sobre aquest cas tenim un exemple, el cap de setmana del 03/04/16, presumptament, el 
Sots cap de L’ABP Lleida va retirar totes les claus que hi ha de la zona on es deixen els 
decomisos de marihuana i altres, aquest va provocar que tinguessin que deixar la marihuana 
en un altre indret. “Cap resposta al respecte”. Les incidències en les feu arribar a USPAC. 
 
-Custòdia i vigilància comissaries: és un punt que vam aportar a l’anterior reunió i creiem que 
encara no s’ha trobat una solució acurada, voldríem saber que s’ha fet des de la Regió.  
Així mateix recordar, que els agents que es troben en 2@ activitat o una adaptació sense 
arma, no poden realitzar el POEA amb l’armilla i fent el perímetre de les comissaries. 
Els“Caps regionals tenen clar que no ho faran sense arma.” 
 
-Patrulles Unipersonals Regió: manifestem que continuem veient agents, caporals i sergents 
patrullant sols i amb serveis planificats. Ens diuen que “passa a Borges, Mollerussa,Tàrrega i 
Cervera, però que si no volen sortir sols no se’ls obliga i que el cap de torn només té 
adjudicats el servei a altres patrulles i en cap cas sol ”. Volem insistir que si us trobeu en 
aquest situació ens ho feu arribar per a tornar a fer la queixa. 
 
-Càmeres de videovigilància: tenim diversos exemples on les càmeres estan enfocant la zona 
de treball dels agents, aquest fet vulnera clarament la seva intimitat, a més a més, tenim el 
cas de Borges on hi ha la càmera que dóna seguretat a la porta d’accés i aquesta enfoca 
clarament a l’agent de la “peixera” (s’hauria de modificar la seva orientació), una altra 
càmera també dintre del passadís que enfoca a la zona de la peixera (seria més òptim una 
altra ubicació). Per si fos poc, els comanaments de Borges utilitzen les càmeres per a fer una 
supervisió i control dels agents, la qual cosa NO es pot fer. Ens diuen que “els comanaments 
no miren les càmeres per aquest motiu que expliquem i que únicament ho fan pel POEA. Així 
mateix que els hi fem arribar les altres càmeres que diem”. Des d’USPAC tenim clar el que 
està succeint i els agents de Borges ja n’estan al corrent de les accions pertinents que estem 
fent. 
 
- Filtració de milers de mossos a les xarxes, fruït d’un atac informàtic: des de la regió es 
contactarà amb els afectats ?, es farà algun pla amb els domicilis dels agents afectats a la 
regió ? Amb les dos conferències que tenen previstes de fer a Lleida, ja ho donen per arreglat 
? “no en faran més, però si algú necessita més informació, que la demani i li donaran”. 
“Ens diuen que si algun agent rep alguna amenaça o quelcom, es procedirà i per descomptat 
que es farà el que convingui. Així mateix no tenen constància de cap afectació a la Regió”. 
 
Des d’USPAC ja us hem anat informant de les gestions i accions que hem dut a terme, 
agrairíem que si qualsevol agent té alguna incidència ens ho faci saber. Així  mateix si algú té 
alguna inquietud al respecte, que es posi en contacte amb el delegat.  
 
-Un altre cop aigua brífing Tàrrega: ens diuen “les bombes no van funcionar i es va omplir el 
pou d’aigua per culpa d’una baixada de tensió, per això va entrar l’aigua. No es van donar 
compte perquè no va arribar a marxar el llum, i no es va engegar el grup electrògen”. 
 
-Manca de material i de vestuari: diuen “arribarà una nova comanda de cadires a la regió, 
així es podran substituir les velles. Així mateix està arribant moltes comandes de vestuari”. 
-Manca d’efectius ABP Segarra-Urgell: USC Cervera està per sobre de la cobertura, Tàrrega 
ídem; tot i que per la feina que hi ha, haurien de ser més efectius. “amb l’últim concurs han 
quedat cobertes les places”, Segons els Caps, “el problema són les baixes, les cròniques,...”.  
-Millora del clima a Lleida: “començaran les obres per la planta baixa i aniran pujant amunt”. 
-Manca vehicles 4x4 a la regió: diuen que “la distribució ve donada per Barcelona i poc marge 
tenen des de la Regió. Amb aquest última tongada de vehicles, totes les Comissaries en 
disposen excepte la de Ponts”. Des d’USPAC hem sol·licitat que han d’enviar-hi un vehicle. 
 
Aquest és el resum d’una reunió bastant llarga amb els caps Regionals. Qualsevol dubte i/o 
aclariment, poseu-vos en contacte amb el delegat de la vostra zona. 
 


